
PRISSTIGNING: Det ser desværre ud til at vi må lave en mindre prisstigning på 5-10% i dette 

regnskabsår. For det man kalder et standardhus med et forbrug på 18.100kWh/år vil det betyde ca. 

60kr mere om måneden. Der er to hovedårsager til denne regulering.  

For det første har det været en lang og kold vinter, det har betydet at vi har måtte producere på 

hvad vi end har til rådighed - uanset pris, vi har måtte hæve temperaturen i ledningsnettet i 

perioder. Det betyder at vores ledningstab – forskellen imellem hvad vi producere og hvad vi 

afregner hos forbrugerne, - er større. De fleste forbrugere har brugt mere varme end budgetteret, 

de penge mangler vi, og selvom de kommer ind igen i næste års aconto rater, så godtgøres 

ledningstabet ikke.  

Den anden hovedfaktor er at vi i de sidste to regnskabsår har måtte betale en ekstraordinær høj pris 

for halmvarmen. Vi sælger vores varme langt billigere end det vi køber den for, det kan lade sig gøre 

så længe at solvarmen udgør en forholdsvis stor andel af den samlede produktion, men ikke når vi 

har haft et så stort vinterforbrug. 

ELKEDEL: Projektet kører videre og vi er tæt på at godkende tegninger, en hovedkomponent 

leverandør er desværre gået konkurs og kan ikke levere, det får ikke indflydelse på den økonomiske 

situation, men det betyder at der bliver en forsinkelse på projektet. Vi melder ud omkring åbent hus 

på værket senere. 

BESTYRELSEN: Vi søger nye kræfter, som jeg skrev i sidste nyhedsbrev, så nærmer vi os et 

generationsskifte og vi vil prøve at blive mere synlige og håber at vi kan finde emner som ikke kun er 

dem vi selv lige ser som kandidater. Hvad beskæftiger bestyrelsen i Mou Kraftvarme sig med og 

hvilke kompetencer er der brug for? Godt bestyrelsesarbejde er en løbende proces som der arbejdes 

aktivt på. Har du interesse inden for f.eks. SoMe, den grønne omstilling, kritisk infrastruktur, drift og 

ledelse, økonomi og regnskab, forsyningsloven, jura, forbruger analyse, forbruger kontakt, 

planlægning, installationer, vedligehold, it og cybersikkerhed, SRO, ledningsnet, tilbudsgivning, 

projektstyring, indkøb og udbud og meget meget mere.  

Kontakt os gerne hvis du vil høre mere om hvad der arbejdes med i bestyrelsen og som en gulerod er 

der også et honorar til bestyrelsesmedlemmer. 
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